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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KOORDINAČNÍ SKUPINY  

 

Název projektu 

 

Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb města Beroun a spádového 

území 2019 – 2023 

 

Číslo projektu  

 

CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006548 

Přítomni  Viz prezenční listina 

 

Datum a čas 

 

26. 3. 2019, od 9:00 do 12:15 hodin  

 

Místo konání 

 

MěÚ Beroun, Husovo náměstí 68 -  zasedací místnost Rady města Beroun, 

1. patro budovy radnice (vedle sekretariátu starostky města) 

 

ZAHÁJENÍ  

 Koordinátorka Komunitního plánování sociálních služeb (KPSS) Iva Ludvíková zahájila 
jednání Koordinační skupiny (KS) a přivítala paní starostku Soňu Chalupovou - stálou členku 
KS, vedoucí odboru Marii Markovou a zúčastněné členy KS. 

 Iva Ludvíková krátce připomněla spolupráci s CPKP, se kterým město Beroun realizuje 
projekt zaměřený na aktualizaci komunitního plánu sociálních a návazných služeb v rámci 
ORP Beroun. Konečné výstupy budou hotové do listopadu 2019.  

 Iva Ludvíková dále seznámila přítomné s programem jednání KS.  

 

NÁVRH ZREVIDOVANÉ ORGANIZAČNÍ STRUKTURY KPSS A JEDNACÍHO ŘÁDU KOORDINAČNÍ 
SKUPINY A PRACOVNÍCH SKUPIN  
 

 Členům KS byly před jednáním zaslány níže uvedené dokumenty a při jednání byly 
k dispozici v listinné podobě:  

 
 Organizační řád procesu Komunitního plánování sociálních služeb města Beroun  

a spádových obcí 
 Příloha č. 1: Jednací řád Koordinační skupiny Komunitního plánování sociálních služeb 

města Beroun a spádových obcí 
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 Příloha č. 2: Jednací řád Pracovních skupin Komunitního plánování sociálních služeb města 
Beroun a spádových obcí 

 

 KS se již před volbami seznámila se stávající verzí uvedených dokumentů. Ve zrevidované 
podobě nedošlo k žádným zásadním změnám. Dokumenty byly zpřehledněny a upraveny 
dle toho, co v rámci procesu KPSS probíhá, došlo ke zpřesnění některých formulací, bylo 
doplněno rozšíření plánování na celé území ORP apod.  
 

 V rámci jednání KS byly projednány zrevidované dokumenty a zaznamenány připomínky 
KS, které byly následně do dokumentů zapracovány.  
 

 Finální verze dokumentů jsou přílohou tohoto zápisu. V této podobě KS dokumenty 
schválila.   
 

 

Organizační řád KPSS 

 V rámci diskuze byla otevřena otázka zapojení obcí v rámci celé ORP Beroun do procesu 
plánování a finanční podpory SSL. Zazněly různé názory a zkušenosti:  

 

 V rámci jiných obcí, které plánují pro všechny obce v rámci ORP není toto téma také jasně 

uchopeno a prozatím nejsou známy konkrétní zkušenosti/pojetí.  

 Byla otevřena otázka veřejnoprávních smluv s jednotlivými obcemi.  

 Byla sdílena zkušenost z oblasti školství. V Berouně chodí do školy děti i z okolních obcí.  

Pan místostarosta Tomčo jezdí za starosty v rámci ORP Beroun a projednává s nimi 

příspěvky na vzdělávání od obce v uvedených případech. Dle informací na jednání je odezva 

od starostů kladná a jsou ochotni přispět. KS se shodla, že je dobré využít fakt,  

že pan místostarosta již navázal kontakt se starosty, a případně rozšířit jednání i na oblast 

sociálních a návazných služeb. Jako výstupy z KPSS budou k dispozici mimo jiné: popis 

finančních toků, výstupy z rozhovorů v rámci obcí, letáky pro starosty apod., které je možné 

při těchto jednáních využít.  

 Některé obce mají společný fond, všechny obce do něj přispívají a pak se peníze rozdělí. Je 
málo příkladů, jak tento přístup funguje v praxi. V debatě vyvstaly otázky: jak rozdělovat 
peníze/na základě jakých kritérií? Jak celý systém administrovat? Jedná se  
o otázky spíše organizační, finanční a právní. Je nutné ujasnit, v  kompetenci koho by 
koordinace mohla být. 

 Důležitá je osvěta a informovanost směrem k obcím, ke starostům. Předávat konkrétní 
informace, kolik lidí v dané obci SSL využívá apod. Zároveň ale hledáme i cestu oficiální, aby 
si obce svůj podíl uvědomily a prakticky dle toho jednaly.  

 Komunitní plán by měl být závazný pro celé území ORP.  
 Možnost společného setkání se starosty, kde část bude odborná a část neformální.  
 V rámci projektu je plánováno rozvezení nových Katalogů SSL do jednotlivých obcí; 

probíhají rozhovory se starosty; koordinátorka KP a zástupkyně CPKP se účastní setkání 
starostů. Náplní práce koordinátora KP by mělo být „zapojování a informování“ obcí.  
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 Byla zmíněna také skutečnost, kdy jsou aktivní sami občané, např. skupiny rodičů, kteří sami 
přijdou za starostou a chtějí jejich náročnou situaci řešit a získají nějakou formu podpory. 
Stává se ale, že je těžké si o podporu říci; v některých případech nemají ani čas si vyřídit 
příspěvek na péči.  

 V rámci ORP Beroun žije „větší polovina“ příjemců příspěvku na péči mimo Beroun, kde ale 
nejsou péčové služby tak dobře dostupné, jako v samotném městě  Berouně.  

 KS se shodla, že se v případě zapojování obcí jedná o dlouhodobější proces. Je předpoklad 
větší ochoty ze strany obcí přispět na konkrétní služby, než na podporu koordinace pomoci 
lidem v nepříznivé sociální situaci a koordinaci komunitního plánování.  
 

 Členové KS se shodli na tom, že znění o rozšíření procesu KP na území ORP Beroun může 

zůstat v předložené podobě přesto, že zde není popsáno zcela konkrétní zapojení.  

 

 Přílohou Organizačního řádu je Organizační struktura, která graficky znázorňuje jednotlivé 

aktéry procesu KP a jejich vzájemné působení a vazby. Proběhla debata nad stávající 

strukturou a KS jí upravila dle aktuální situace. Koordinátorka KP Iva Ludvíková zapracuje 

změny projednané KS.  

 

 V rámci debaty byla otevřena otázka, zda je nutné, aby výstupy z KPSS musela schvalovat 

Komise zdravotnictví a sociálních věcí (KZSV) před tím, než budou předloženy Radě města. 

V Koordinační skupině je několik zástupců KZSV, všichni členové komise jsou zváni  

na jednání klasických pracovních skupin a na tematická setkání dle jejich zaměření. KZSV 

bude průběžně informována o procesu KPSS a jeho výstupech. Před předložením návrhů 

radě města není doporučení KZSV třeba. Komise jsou poradními orgány rady města  

a nemají rozhodovací pravomoc. Paní starostka potvrdila, že navržený postup je v souladu 

s kompetencemi dotčených subjektů.  

 

 Na základě předešlého bodu proběhla diskuze o tom, kde v Organizační struktuře bude 

umístěna KS a KZSV. Grafická podoba Organizační struktury bude dle toho upravena. 

 

Jednací řád KS a Jednací řád PS 

 Iva Ludvíková a Martina Macurová představily členům KS oba jednací řády. KS neměla 

připomínky.  

 

 Po jednání KS byly ještě v návaznosti na připomínky právního oddělení v materiálech 

zesouladěny a upřesněny některé pojmy. Dále byla po konzultaci a odsouhlasení se členy, 

přítomnými na Koordinační skupině, zapracována změna ohledně pozice Koordinátora/ky 

– nebude stálým hostem, ale členem Koordinační skupiny.  
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 Iva Ludvíková zapracuje projednané změny v Organizačním řádu KPSS včetně grafického 
zpracování Organizační struktury a rozešle členům KS včetně Jednacího řádu KS a Jednacího 
řádu PS. Uvedené dokumenty byly všemi přítomnými členy KS schváleny.  
 

  
 
 
 
 
 
SLOŽENÍ KOORDINAČNÍ SKUPINY  

 Členem KS je bývalý starosta pan Mgr. Ivan Kůs. KS se shodla, že místo pana Mgr. Ivana 

Kůse bude členem KS pan místostarosta Mgr. Dušan Tomčo, který má v současné době 

oblast sociálních věcí v kompetenci.  

 Dále Iva Ludvíková seznámila členy KS s tím, že členka KS paní Karešová se ze zdravotních 

důvodů a paní Zavadilová vzhledem k vytíženosti se nemohou KS účastnit. Členové KS 

mohou navrhovat nové členy a případné doporučení zasílat Ivě Ludvíkové na e-mail 

osvz15@muberoun.cz do konce června 2019. KS se návrhy bude zabývat na dalších 

jednáních.  

 

 

NÁVRH PRACOVNÍ VERZE PRIORIT A OPATŘENÍ PRO STŘEDNĚDOBÝ PLÁN ROZVOJE SOCIÁLNÍCH 
SLUŽEB MĚSTA BEROUN A SPÁDOVÉHO ÚZEMÍ 2019 – 2023  
 

 Členům KS byl před jednáním zaslán návrh pracovní verze priorit a opatření a při jednání 
byly k dispozici v listinné podobě. Předmětem projednání byly priority. KS se vyjadřovala 
také k opatřením, ale opatření budou dále projednávána, upřesňována a doplňována. 
Prvotní návrh opatření byl uveden pro pochopení priorit.  

 

 KS se shodla na doplnění další priority s názvem: Podpora pracovního uplatnění 
znevýhodněných osob. Opatření k této prioritě budou dále ujasněna.  
 

 Dále proběhla debata nad pojmy, které jsou v prioritách používány: „podpora“ a „rozvoj“, 
a byl navržen nový pojem „vznik“. KS se shodla na tom, že je dobré v dokumentu uvést 
vysvětlivky těchto pojmů:  
 

 podpora = udržení 
 rozvoj = rozšíření  
 vznik = služba nebyla a je třeba zajistit její dostupnost nebo vznik, zřízení.  

 

 Proběhla debata k některým opatřením, jejich podoba bude dále řešena. Iva Ludvíková 
zaznamenala návrh pro úpravu opatření.  

 

mailto:osvz15@muberoun.cz
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 Priority následně budou předloženy ke schválení Radě města. V předloženém textu budou 
uvedeny priority a jejich krátké vysvětlení bez uvedení jednotlivých opatření.  

 

 Iva Ludvíková zapracovala projednané změny priorit.. Přílohou tohoto zápisu je znění 
Priorit, které KS schválila, včetně krátkého vysvětlení. priorit.  
 
 

 

 V rámci diskuze byla dále otevřena otázka víceletého financování. Z diskuze vyplynulo,  
že dotační řízení města v oblasti kultury je nově i pro víceleté projekty – na 2 roky. Paní 
starostka přislíbila, že se pokusí zjistit možnosti rozšíření i pro sociálně – zdravotní oblast. 
Byly zmíněny jednodušší žádosti o dotace, větší finanční jistota pro poskytovatele, 
rozdělování dotace v souvislosti s kvalitou SSL a další názory.  

 V diskuzi také zazněl názor, že vykazování počtu klientů není zcela vypovídající a nelze 
porovnávat počty klientů mezi jednotlivými SSL. Počet hodin či počet kontaktů lépe 
vystihuje vytíženost SSL.  

 Dále byla sdílena zkušenost z jedné obce, kde je v rozpočtu obce počítáno se stálými 
poskytovateli SSL, žádost o dotaci mají jednodušší, nemusí pokaždé znovu popisovat,  
že v obci působí atd. V jiné obci je zaručeno, že určití poskytovatelé dotaci dostanou,  
ale ne v jaké výši. Není přislíbena částka, ale garantována podpora.  

 
 
AKČNÍ PLÁN 2019 
 

 KS byl předložen k projednání návrh Akčního plánu (AP) pro rok 2019. KS navrhla drobné 
úpravy spíše formálního charakteru. Po zanesení úprav KS považuje AP 2019 za schválený. 
Iva Ludvíková úpravy zapracovala do finální verze AP 2019.  

 Přílohou tohoto zápisu je AP pro rok 2019, který KS schválila.  
 

 

 

PEČUJÍCÍ  
 

 Martina Macurová představila Analýzu potřeb pečujících o zdravotně postižené v území 
ORP Beroun a ORP Hořovice, kterou zpracovalo CPKP. Analýza je přílohou tohoto zápisu.  
 

 V rámci výzvy č. 88 OPZ mají dvě organizace podaný projekt na podporu pečujících  
na Berounsku (CPKP a Socius, z. ú.). Iva Ludvíková v krátkosti představila projekt 
Socius, z.ú., Martina Macurová projekt CPKP střední Čechy. 
 

 Na město Beroun se obrátil zástupce organizace AV Institut s.r.o. s žádostí o příslib 
spolupráce v rámci připravovaného projektu na podporu ex-pečujících. Je v jednání, zda 
bude spolupráce přislíbena.  
 

 V rámci diskuze byly zmíněny další projekty v území zaměřené na pečující: Farní Charita 
Beroun – péče o osoby s demencí; projekt organizace Inspirante – zajištění pomoci 
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konkrétní rodině – následně tvorba vzorového materiálu, jak účinná pomoc může situaci 
rodiny zlepšit.  

 
 
 
 
 
DOPRAVA PRO OSOBY S OMEZENOU SCHOPNOSTÍ POHYBU A ORIENTACE NA BEROUNSKU  
 

 21. 3. 2019 proběhla pracovní skupina na téma: Doprava pro osoby s omezenou schopností 
pohybu a orientace na Berounsku. Cílem bylo zmapovat stávající situaci, kdy se dle 
zkušeností ukazuje, že v území není dostatečná nabídka takových služeb.  

 

 Některé ze závěrů PS byly předneseny na KS s prosbou k paní starostce, zda by téma mohlo 
být řešeno. Paní starostka přislíbila projednání. Jedná se o témata:  
 

 Problematická je otázka parkování poskytovatelů služeb ve smyslu individuální dopravy, 
svozu, pečující služba, home care atd. Je potřeba, aby auta těchto poskytovatelů mohla 
zastavit i na místech, kde není možné stát/zastavit, aby mohli klienta vyložit, naložit, 
případně i nezbytně nutnou dobu počkat. Jsou vystavovány kartičky pro parkování, ale ne 
všichni poskytovatelé je vlastní.  

 
 Organizace dostávají dotaci od města, ale peníze následně vrací na parkovném. 

 

 
 
 

OSTATNÍ  
 

 

 17. 4. 2019 se bude konat na náměstí J. Barranda Velikonoční jarmark, v rámci kterého se 
mimo jiné mohou prezentovat poskytovatelé sociálních a návazných služeb. Iva Ludvíková 
rozešle bližší informace.  

 
 
 
 
ÚKOLY 

KDO CO TERMÍN 

Iva Ludvíková  Upravit projednané dokumenty (Organizační struktura KPSS a JŘ 

KS a PS; Priority; AP 2019) a rozeslat finální verzi KS.  

Do 5. 4. 2019 

Členové KS  Zaslat Ivě Ludvíkové návrh na nové členy KS na e-mail 

osvz15@muberoun.cz.  

Do konce června 

2019 

mailto:osvz15@muberoun.cz
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Iva Ludvíková 

ve spolupráci 

s paní 

starostkou 

RNDr. Soňou 

Chalupovou 

Vyvolat jednání ohledně parkování poskytovatelů služeb pro 

osoby s omezenou schopností pohybu a orientace a dopravy 

těchto osob. 

Do konce června 

2019 

 
 

 

Přílohy: 

 Organizační řád procesu Komunitního plánování sociálních služeb města Beroun  

a spádových obcí + tři přílohy ve verzi schválené KS:  

 

 Jednací řád Koordinační skupiny Komunitního plánování sociálních služeb města Beroun  

a spádových obcí 

 Jednací řád Pracovních skupin Komunitního plánování sociálních služeb města Beroun  

a spádových obcí 

 Organizační struktura Komunitního plánování sociálních služeb města Beroun  

a spádových obcí - grafické zpracování 

 

 Akční plán pro rok 2019 ve verzi schválené KS  

 

 Priority pro Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb města Beroun a spádového území 

2019 – 2023 ve verzi schválené KS  

 

 Analýza potřeb pečujících o zdravotně postižené v území ORP Beroun a ORP Hořovice  
 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Monika Ljubková (CPKP střední Čechy), Doplnila: Iva Ludvíková (OSVZ MěÚ Beroun) 

Schválila: Martina Macurová (CPKP střední Čechy)  


